
 
  

 

 
 

 

 
  
 
 

Na veřejném zasedání 8.2.2017 zastupitelé schválili: 
- cenu vody na letošní rok ve výši 20,--Kč 
- smlouvu  s ČEZ /věcné břemeno/ k pozemku pana Dubského na Tužíně za 10000Kč 
- nájemní smlouvu na obecní domeček ve Studeňanech 
- změnu katastrální hranice Tužín - Dřevěnice 

- Zdeňka Stříbrná - 

 
Zprávičky ze školky a školy  

Leden se nám po dlouhé době ukázal jako pravý 
zimní měsíc se spoustou sněhu a teplotami pod 
bodem mrazu. Děti ze školky strávily mnoho času 
na čerstvém a některé dny i hodně mrazivém 
vzduchu. Přesto si čas strávený venku nesmírně 
užívaly a momentálně ještě dosyta užívají. Jejich 
snažení v podobě iglú můžete zhlédnout v okolí školy. Děti ze 
školky se ke konci ledna vydaly na výpravu ke krmelci, kam zásobeny různými 
druhy krmiva společně pomohly zvířátkům přežít zimní období. Na pátek 9. února měly 
naplánován karneval, na který se velmi těšily a s radostí si připravovaly a tvořily masky. 
Projektový den u školáků 
Školáci si v pátek 20. ledna povídali o zdraví a zdravém životním stylu. Řekli si, které potraviny 
jsou zdravé a tedy prospěšné tělu a kterým by se měli spíše vyvarovat. Děti se také dověděly o 

jednotlivých složkách potravy, jejich grafické znázornění si můžete prohlédnout ve fotogalerii. Mladší děti si vyráběly záložky do 
knih. Také školáci tráví hodně času na zahradě v okolí školy a využívají nabídek „ paní zimy“.Ke konci ledna děti finišovaly, neboť je 
v úterý 31. ledna čekalo děti pololetní vysvědčení a v pátek 3. února je čekaly sice jednodenní, ale zasloužené pololetní prázdniny. 

 
Informace pro rodiče budoucích prvňáčků 

V naší Základní škole v Radimi se zápis do 1. tříd pro školní rok 2017/2018  
uskuteční ve středu 19. 4. 2017. 

 
 

- Radka Koláčná – 
  

"NERUDOVSKÉ - KAM S NÍM…." 
Letošní zima nám po několika letech opět ukázala své kouzlo. Sněhu bylo opravdu dost. Určitě jsme nyní rozděleni na dva „tábory“. 
Jeden by rád, aby sníh vydržel co možná nejdéle a mohl tak užívat zimních sportů, druhý se již těší na sluníčko a prví jarní kvítí…… 
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   PŘEDSEDKYNI TJ SOKOL Radim, z.s., Ing. ŠTĚPÁNKU KOŘÍNKOVOU 

 
 Předsedkyní TJ Sokol Radim, z.s. je Ing. Štěpánka Kořínková, které se dnes ptáme. Jak dlouho je ve výboru TJ, jak dlouho 

předsedkyní? 
Do výboru TJ jsem nastoupila v roce 1987 jako předsedkyně oddílu ZRTV. Začátky nebyly jednoduché, předsednictví jsem přebírala 
po vynikající cvičitelce a dlouhodobé člence výboru Jarmile Nidrlové-Všetečkové, mimochodem hlavně můj táta a pak právě Jára (jak 
jsme ji všichni říkali) měla velký vliv na to, že jsem již v 15 letech začala sama cvičit děti. Předsedkyní TJ jsem od roku 2011.                                                                     

 Historie TJ Sokol začíná někde v roce 1903. Vyjmenuj, prosím, pár zásadních událostí v činnosti za těch více než 110 let. 
Podle starých zápisů se Sokol od počátku soustředil hlavně na cvičení a přípravy sokolských sletů. Činnost doplňovala divadelní 
představení. Zásadní událostí v šedesátých letech bylo dobudování kurtů, založení volejbalového oddílu, oddílu stolního tenisu a 
postavení tělocvičny v patře školy. V roce 1977 je dokončena klubovna. Jednou z posledních zásadních událostí je vybudování nové 
tělocvičny se šatnami a úprava sociálního zařízení. Tím vzniká na hřišti krásný areál se skvělým zázemím. 

 A pár osobností (těžko vyjmenovat všechny), které měly největší vliv na činnost TJ. 
Je opravdu velmi těžké vyjmenovat všechny. Z počátků Sokola asi Jakuba Andrleho a Františka Procházku, dlouholeté předsedy. No a 
potom to jsou vlastně celé rody. Protože často se láska ke sportu dědí z generace na generaci. V naší TJ to jsou Nidrlovi, Kořínkovi, 
Koudelkovi. Mezi dalšími bych ráda zmínila pana Zdeňka Hanyše, Zdeňka Legnera, prof. Josefa Kopačku a Milana Šimka. 

 Tělovýchovná jednota má naplňovat především sportování v obci – náborové, závodní i rekreační, řekni nám tedy, čím se může 
Radim chlubit? 

Tělocvičnu máme stále plnou, jsme velmi rádi, že děti i dospělí mají zájem sportovat. V okresním přeboru stolního tenisu máme dvě 
družstva mužů a družstvo dorostu. Ve volejbale hraje družstvo mužů, dvě družstva žen a žactvo. Pravidelně se s 10-14 dětmi 
zúčastňujeme turnajů v barevném volejbale. Děti se dále účastní okresních soutěží v zimním pětiboji a atletice,  ze kterých velmi 
často postupují do krajských kol. Natálka Karbanová, Vítek Barochovský a Roman Klouza postoupili dokonce do republikového finále. 
Vítek již dvakrát. 

 Má TJ Sokol dostatečné materiální zázemí, co eventuálně chybí nejvíce? 
Vzhledem k nynějšímu zájmu dětí i dospělých, bychom potřebovali větší tělocvičnu a větší skladovací prostory. Částečně jsme to 
vyřešili zvětšením ochozu u klubovny a jeho zastřešením. Protože pořádáme letní tábory, potřebovali bychom větší prostor na 
skladování pomůcek. I klubovna by si zasloužila trochu vylepšit.  

 TJ Sokol Radim se léta chlubí i kulturní a společenskou činností, pochlub se také!  
Každý rok pořádáme Sokolský ples a Dětský maškarní ples. Vzhledem k pěknému areálu na hřišti se zde koná mnoho kulturních akcí, 
nejen sokolských (letní zábava), ale i akce dalších spolků v obci (Halali). Od roku 1984 pořádáme pravidelně dětské letní tábory. 

 Finance, to je alfa i omega, v činnosti každé organizace a nikdy jich nebude dost. Jak je na tom TJ Sokol Radim a jaké jsou jeho 
zásadní zdroje? 

Ano, jak se říká, peníze jsou jen na prvním místě. Musím říci, že TJ na tom momentálně není špatně. Hlavním naší sponzorem je  
Obec Radim, která nám mimo pravidelné dotace přeposílá ještě všechny peníze z loterií. Každá TJ toto štěstí nemá. Další zdroje pak 
jsou z prodeje občerstvení na akcích během roku a příjem z pronájmu tělocvičny.  

 Budoucnost sportování v naší obci je nepochybně závislá na dobrovolných funkcionářích, jakou perspektivu vidíš tady? 
Máme štěstí, že nyní pracují ve výboru hlavně mladí lidé, kteří mají o tuto práci zájem a snaží se vylepšit zázemí a vymýšlet nové 
akce. Doufejme jen, že děti, ale i dospělí neztratí zájem a budou mít čas si přijít zasportovat. A rodiče nebudou z těch, kteří nechají 
dítě sedět u počítače, než by ho poslali na trénink. 

 Co přesahujícího nad rámec obce Radim připravuje TJ Sokol na nejbližší období? 
V květnu plánujeme opět Turnaj v barevném volejbale (Radimský wimbledon), kde zveme družstva okresu Jičín a Lomnici nad 
Popelkou. Loni se zúčastnilo tohoto turnaje 158 dětí. V červenci letní tábor ve Zbytkách a v srpnu Posvícenský turnaj smíšených 
družstev. 

 A úplně na závěr. Tvoje aktivity přesahují Radim, pochlub se maličko prací, tedy funkcemi a odměnou za ně, tedy oceněními.  
V rámci okresu působím v Regionálním výboru Unie sportu, kde organizujeme okresní a krajské soutěže v Zimním pětiboji a atletice a 
v revizní komisi okresního volejbalového svazu. Víte, že se nerada chlubím. Pro mě jsou největším oceněním a odměnou plná 
tělocvična nebo hřiště a hlavně rozzářené dětské oči, když se jim něco povede. Získala jsem ocenění od Českého olympijského 
výboru, vážím si toho, ale není to ocenění jenom pro mne. Já to beru jako ocenění pro všechny, kteří v naší TJ něco dělají a snaží se, 
aby to fungovalo. Já sama bych to bez této bezvadné party lidí nedokázala. 
 
Ptali se Václav Nidrle a Miroslav Říha, příště přijdou se zvědavými otázkami za ředitelkou školy Janou Zedníčkovou, DiS. 

ZPOVÍDALI  
       JSME 
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23.2.2016 – už vykvetly talovíny 
A co letos?? Stihnou to ve stejném termínu?? 

 

Výročí v našich vískách 

Březen 
 

LIBUŠE BENEŠOVÁ  86 
DAGMAR  TŮMOVÁ 65 
VĚRA ALBRECHTOVÁ 88 
MILUŠE STŘÍBRNÁ  81 
ELIŠKA FRÝBOVÁ  82 

ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE                      
únor 1997                              
Pokračujeme výpisem z obecní kroniky, jak události 
zaznamenal pan Václav Nidrle před dvaceti lety.      
          

Na začátku měsíce byly jasné dny s nočními teplotami kolem -6°C a 
odpoledne slabě nad nulou. Toto počasí vydrželo celý týden a pak 
se mírně oteplilo. 7.2 zasedal výbor Sokola a připravoval Valnou 
hromadu. V sobotu 8.2 se konal Hasičský ples, na kterém hráli 
manželé Šukovi. Jako každý rok byla i tento výtěžnost plesu odvislá 
od zvaní v obcích. 90 roků slavila paní Růžena Korosová. S nastalou oblevou začalo být na silnicích kluzko a před 
kovárnou se srazil v osobním autě Martin Glos s kamionem. Srážka se obešla bez zranění, ale auto bylo odepsáno. 15.2 
zvali dřevěnicí Sokolové v maskách, s hudebním doprovodem, na tradiční Sportovní karneval. Sníh už pomalu mizel, u 
Havlů porazili vysoké stromy před domem a na Obecním úřadě se vybíraly poplatky za psy, kterých bylo evidováno 
celkem 42.  
       Poslední dekádu při odpoledních teplotách bylo mokré počasí, už přiletěli špačci a pracovníci Telecomu dokončovali 
domovní přípojky telefonů. 24.2 se konala členská schůze Jednoty, bylo potvrzeno, že v obci bude nadále prodejna 
Jednoty Nová Paka. Jako vedoucí Jiřina Benešová a prodavačka Simona Růžková. Poslední dny února pršelo a teploty 
kolem 8°C. 
 

Z Wikipedie - události ve světě a v ČR  
  3. února – zemřel spisovatel Bohumil Hrabal (*28.03.1914) 
14. února – schválily obě komory parlamentu ČR, Česko-německou deklaraci 
23. února – zemřel americký jazzový bubeník Tony Williams (*12.12.1945) 
25. února – zemřel hudební skladatel a dirigent František Belfín (*11.07.1923)   Pro OZ zpracoval Miroslav Říha    

 
Tříkrálová sbírka 2017 v okrese Jičín 
 
Letošní Tříkrálová sbírka v Radimi byla velmi úspěšná. Sami můžete 
porovnat finanční obnos vybraný v Radimi s ostatními obcemi či městy. Tři 
krále (Vláďu Kříže, Vojtu Klouzu a Jiříka Černého) doprovázela Hanička 
Klouzová. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
- Marcela Danišová - 

 
 

Pranostiky na únor 
V únoru sníh a led - v létě nanesou včely med. 
Když skřivánek v únoru zpívá, velká zima potom bývá. 
Jestli únor honí mraky, staví březen sněhuláky 
Je-li v únoru zima a sucho, bývá prý horký srpen 

 - Miroslav Říha -       

Organizace Aktuální výnos 

Nová Paka 59 353 Kč 

Lázně Bělohrad 55 958 Kč 

Jičín 53 803 Kč 

Stará Paka 30 268 Kč 

Hořice 23 779 Kč 

Železnice 23 059 Kč 

Úbislavice 10 644 Kč 

Radim 9 858 Kč 

Kopidlno 8 555 Kč 

Lomnice 7 830 Kč 

Libáň 7 057 Kč 

Holín 6 815 Kč 

Veliš 6 187 Kč 

Dřevěnice 4 582 Kč 

Vysoké Veselí 4 365 Kč 

Ostružno 3 250 Kč 

Bradlecká Lhota 1 873 Kč 

Střevač - Nadslav 1 452 Kč 

Koleda v okrese Jičín 318 688 Kč 

Koleda v celé ČR 100 432 958 Kč 

Koleda v roce 2016 96 029 404 Kč 
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TUŽÍN – POPISNÁ ČÍSLA  

 
ČÍSLO 11 – TOMÁŠ ADOLF      
 
V roce 1941 byli majiteli roubenky František Dytrych (1911-2000) s manželkou Marií 
(1912-1992), rozenou Knapovou ze Stavu. Měli dcery Marii (1944) provdanou 
Adolfovou, nyní Tříškovou - Tužín čp. 19 a Zdenu (1948), provdanou Havířovou, která 
bydlí s rodinou ve Střevači. Současným majitelem je syn Marie Tříškové, Tomáš Adolf 
(1963), který zde žije s družkou Žanetou Jantulíkovou (1973), rozenou Havrdovou 
z Tatobit. Stavení postupně opravují a je trvale obydleno. 
 
 
ČÍSLO 12 – MIROSLAV ŘÍHA                                                                                        
 
V roce 1883 roubené stavení vlastnili Josef Říha (1845-1893) s manželkou Barborou 
(1852-1910), rozenou Jiřičkovou z Dolánek. V roce 1911 pak jejich syn Josef (1881-
1946) s manželkou Marií (1883-1951) rozenou Šimáňovou ze Dřevěnice. Měli spolu 6 
dětí a nejstarší syn Josef (1904-1966) převzal domek do vlastnictví v roce 1931. 
S manželkou Marií (1907-1991), rozenou Glosovou z Tužína čp.5 měli dva syny. 
Josefa (1936), který se oženil s Jaroslavou Krátkou (1943) a žije v Radimi. Druhý syn 
Miroslav (1946) po smrti otce v roce 1966 nemovitost převzal do vlastnictví. 
S manželkou Věrou (1949) rozenou Paříkovou z Jičína mají syna Radka (1974), který 
bydlí v Radimi s manželkou Martinou (1975) rozenou Sedláčkovou a dcerami Terezou 

(2001) a Barborou (2007). Dcera Šárka (1976) je svobodná a bydlí v Jičíně. Stavení je trvale obydleno. 
 
V příštím čísle popíšeme čísla 13 a 14 – informace o nich rádi uvítáme: Miroslav Říha tel.607936444, 
email riha.mirek2@centrum.cz a Václav Nidrle ml.  tel.603346410, email nidrlovi@wo.cz   
 

 
Akce v restauraci U Růže v Radimi 

25.2.2017 
Maškarní ples 
Dřevěnice 

 
 

 
25.3.2017 legendární kapela Karamel
poprvé v historii Restaurace U Růže v Radimi 
všichni jste srdečně zváni! 
přijďte si poslechnout známé hity: Vzácný nápoj a Přízrak 7.B 
předkapela Nasekáč z Liberce 
http://www.karamelrock.cz/koncerty/details/169 

 

Redakce: M. Danišová, Z. Stříbrná, M. Říha, V. Nidrle, J. Adolfová, Š. Kořínková, R. Koláčná                 
Počet výtisků: 200 ks 
Kontakt: obecnizpravodaj@centrum.cz, www.obec-radim.cz                      Tisk a distribuce: OÚ Radim 
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